
 

ΕΡΩΤΗΣΗ  
 Αθήνα, 26/03/2025 

 
Της: Ασημακοπούλου Σοφίας – Χάιδως, Βουλευτού Β’ Πειραιά 

 

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

  Τον κ. Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών  

 

ΘΕΜΑ:  «Η επικινδυνότητα του αμιάντου στα κτίρια που υπάρχουν 
στην Ελλάδα» 

 

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,  

Ο αμίαντος έχει συνδεθεί με σοβαρά προβλήματα υγείας και περιβαλλοντικά 
ζητήματα στην Ελλάδα. Είχε ευρύτατη χρήση ως κορυφαίο βιομηχανικό 
προϊόν στην χώρα μας με περισσότερες από 3.000 εφαρμογές σε οικοδομικά 
υλικά, υδροσωλήνες, ντεπόζιτα νερού κ.α. .  Έρευνες έχουν δείξει ότι η 
έκθεση σε ίνες αμιάντου μπορεί να προκαλέσει ασθένειες όπως μεσοθηλίωμα, 
καρκίνο του πνεύμονα και αμιάντωση. Παράλληλα, η χρήση του έχει 
απαγορευθεί στην ΕΕ από το 2005, αλλά πολλά παλαιότερα κτίρια 
εξακολουθούν να περιέχουν αμίαντο. Στην Ελλάδα, έχουν καταγραφεί 
περιπτώσεις όπου ο αμίαντος έχει εντοπιστεί σε σχολεία, νοσοκομεία και 
κατοικίες, γεγονός που αυξάνει την ανάγκη για απομάκρυνση και διαχείριση 
του υλικού με ασφαλείς μεθόδους. Επιπλέον, ομάδες υψηλού κινδύνου 
περιλαμβάνουν εργαζόμενους σε επισκευές κτιρίων και ναυπηγεία.  

Αν και έχουν περάσει σχεδόν είκοσι πέντε (25) χρόνια από την  απαγόρευση 
χρήσης και εξόρυξης αμιάντου υπάρχει ακόμη σε δημόσια και ιδιωτικά κτίρια, 
όπως στην Νέα Φιλοσοφική Σχολή του Αριστοτελείου Πανεπιστήμιου αλλά και 
στο  15ο Δημοτικό Σχολείο Ρόδου, βάζοντας  σε κίνδυνο την υγεία παιδιών, 
φοιτητών αλλά και εργαζομένων σε  αυτά τα κτίρια. Τα τελευταία χρόνια 
συνεχώς εμφανίζονται περιπτώσεις κτιρίων στα οποία έχουν χρησιμοποιηθεί 
τόνοι αμιάντου όπως το Ειρηνοδικείο – Πταισματοδικείο της Αθήνας, το 
ξενοδοχείο Χίλτον των Αθηνών, όπου μάλιστα πεντακόσιοι τόνοι αμιάντου 
απομακρύνθηκαν από το κτίριο κ.λπ. . Οι επιστήμονες τόνιζαν ότι υπήρχαν 
πάνω από πενήντα (50) σχολικά κτίρια με αμίαντο σε όλη τη Ελλάδα και ότι τα 
επόμενα τριάντα (30) χρόνια, πρόκειται να έχουμε μισό εκατομμύριο θανάτους 
από την εισπνοή αμίαντου.  
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Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,  

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Υπάρχει κάποιο εθνικό σχέδιο δράσης για την απομάκρυνση του αμιάντου 
από τα κτίρια; 

2. Ποιος είναι ο προϋπολογισμός και το χρονοδιάγραμμα για τα έργα 
απομάκρυνσης του αμιάντου; 

3. Έχουν πραγματοποιηθεί εκτεταμένες έρευνες για τον εντοπισμό των 
κτιρίων με αμίαντο; 

4. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα για την απομάκρυνση του αμιάντου από 
δημόσιους και ιδιωτικούς χώρους; 

5. Υπάρχουν διαθέσιμα κονδύλια ή επιδοτήσεις για πολίτες και επιχειρήσεις 
που επιθυμούν να απομακρύνουν αμίαντο από τα κτίρια τους;  

6. Υπάρχουν προγράμματα επιδότησης για την ασφαλή απομάκρυνση 
αμιάντου από ιδιωτικά κτίρια, και αν ναι ποιοι μπορούν να επωφεληθούν 
από αυτές τις επιδοτήσεις; 

7. Υπάρχουν πρωτόκολλα ενημέρωσης και προστασίας των πολιτών που 
ζουν σε κτίρια με αμίαντο;  

8. Πώς διασφαλίζεται η προστασία των εργαζομένων που έρχονται σε επαφή 
με τον αμίαντο; 

9. Υπάρχει ειδική επιτροπή ή γραφείο που παρακολουθεί την εφαρμογή της 
νομοθεσίας και των προγραμμάτων για τον αμίαντο; 

10. Ποια είναι τα πιο πρόσφατα στοιχεία για την παρουσία αμιάντου σε 
δημόσια κτίρια στην Ελλάδα;  

11. Έχουν γίνει χαρτογραφήσεις για περιοχές υψηλού κινδύνου λόγω 
αμιάντου;    

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ 

 

 




